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مردم چشم انتظار تحقق مصوبه ســفر دولت برای افتتاح 
فولاد ازنا هســتند، عدم تعییــن تکلیف این پروژه صنعتی 
موجب انتقاد امام جمعه این شهرســتان و تاکید وی برای 
ورود مســئولان قضایی در این رابطه شــد.به گزارش مهر، 
طرح های صنعتی نیمه تمام در لرســتان یکی از معضلات 
موجود در حوزه اقتصاد و اشــتغال این اســتان محسوب 
می شود، طرح ها و پروژه هایی که با گذشت سال ها همچنان 
در چند قدمی افتتاح متوقف مانده اند.این طرح های صنعتی 
و تولیدی نیمه کاره در لرســتان موجب ناامیدی مردم شده 
چراکه با افتتاح و بهره برداری از آن ها زمینه ایجاد اشــتغال 
خوبی در اســتان می تواند فراهم شود.لرستان همواره یکی 
از اســتان های صدر جدول بیکاری در کشــور بوده و این 
در حالی اســت که اگر برخی از همین طرح های نیمه تمام 
صنعتی و اقتصادی در لرستان به مرحله افتتاح برسند شاید 
بخشی از زخم ملتهب بیکاری در این استان التیام پیدا کند.
یکی از مطالبات مردم شهرســتان ازنا فعال شدن کارخانه 
فولاد ازنا اســت که بیشتر از ۱۹ ســال فقط وعده شنیده 
است، مجوز اولیه کارخانه فولاد ازنا سال ۸۱ صادر و فعالیت 
رســمی برای احداث این کارخانه از سال ۸۴ آغاز شد، این 
واحد صنعتی که یکی از مهم ترین پروژه های استان لرستان 
در این حوزه محسوب می شــود قرار بوده با ظرفیت تولید 
سالانه یک میلیون و ۲۰۰ هزار تن ورق در فاز اول و سالانه 
۷۰۰ هزار تن فولاد در فاز دوم وارد چرخه فعالیت شــود.
این پروژه صنعتی از آن جهت برای لرســتان و لرستانی ها 
ارزشمند است که بهره برداری از آن می تواند به طور مستقیم 
هزار و ۵۰۰ شــغل در یکی از بیکارترین استان های کشور 
ایجاد کند که این رقم مجزا از اشتغال غیرمستقیم این واحد 

صنعتی اســت.از ســوی دیگر مجتمع فولاد ازنا در صورت 
بهره برداری کامل می تواند از خروج ســالانه میلیون ها دلار 
ارز از کشور جلوگیری کرده و به این لحاظ نیز از مهم ترین 

واحدهای صنعتی کشور محسوب می شود.
عدم تعیین تکلیف و تکمیل این طرح صنعتی در شهرستان 
ازنا همواره مورد انتقاد مردم و همچنین مسئولان در سطوح 
مختلف بوده است و حالا استمرار این وضعیت موجب انتقاد 
حجت الاســلام »علی سپهوند« امام جمعه این شهرستان 
شــده است.وی در ســخنانی اظهار داشــت: از رئیس کل 

دادگستری استان توقع داریم با رایزنی با قوه قضائیه طرح 
فولاد ازنا را از بلاتکلیفی خارج کند.امام جمعه ازنا با اشاره 
به بلاتکلیفی ادامه دار کارخانه فولاد ازنا افزود: واقعاً حیف 
اســت این همه ســرمایه که در این پروژه به کار رفته، اما 
همچنان بلاتکلیف و تعطیل باشــد.حجت الاسلام سپهوند 
اضافه کــرد: انتظار می رود با طی مراحل قانونی مشــکل 

مجتمع فولاد ازنا از هر نظر مرتفع شود.
این ســخنان در حالی مطرح می شــود که پیــش از این 
»حســین گودرزی« نماینده مردم دورود و ازنا در مجلس 

شورای با رونمایی از وعده ای جدید، خبر از آغاز به کار این 
طرح صنعتی در دهه فجر ۱۴۰۱ داد.وی در جریان بازدید 
خود از این پروژه صنعتی اظهار داشت: ۱.۵ سال است که از 
اولین بازدید من از این مجموعه می گذرد، حدود ۷۰ تا ۸۰ 
نفر نیروی جوان ازنایی در این کارخانه کار می کنند و بدون 
حضور نیروهای خارجی در حال راه اندازی شرکت هستند.
نماینده مردم دورود و ازنا در مجلس شورای اسلامی با اشاره 
به نیاز شهرســتان به تکمیل این پروژه صنعتی، خطاب به 
کارگران این پروژه گفت: ما برای رفع مشــکلات کنار شما 
هســتیم، بالاتر از همه خدا در کنار ما اســت، یک برنامه 
زمانبندی با مسئولان پروژه داریم که دهه فجر ۱۴۰۱ خط 

تولید این پروژه شروع به کار کند.
همچنین »فرهاد زیویار« استاندار لرستان در گفت و گویی 
از عقب گرد این پروژه به نقطه اول خبر داده و گفته اســت 
که این طرح صنعتی با مشکلات حقوقی مواجه شده است.
وی در گفت و گوی تلویزیونی صدا و سیمای مرکز لرستان 
گفته اســت: فولاد ازنا آمــاده واگذاری شــد اما به جهت 
دعواهــای حقوقی به همان نقطه اول برگشــتیم، بنده نه 
خوش بین و نه بدبین هســتم اما پیگیری می کنیم چون 
نمی توان اشخاص حقیقی را وادار کرد اما از ابزارها و امکانات 
خودمان برای راه اندازی آنها اســتفاده می کنیم با همکاری 
اشخاص، دســتگاه قضا و قوه مجریه باید پیگیری کنیم.بنا 
بر این گزارش، فولاد ازنا حدود ۲۰ ســال عمر دارد، تعیین 
تکلیف این طرح صنعتی در فهرست مصوبات سفر یازدهم 
دولت به لرستان قرار گرفته است اما متأسفانه همچنان این 
پروژه برای افتتاح متوقف مانده است تا مردم چشم انتظار 

تحقق وعده دولت در رابطه با این طرح صنعتی بمانند.

مردم چشم انتظار تحقق مصوبه دولت

پروژه فولادی ازنا همچنان بلاتکلیف
طرح آموزش مهارت های عمومی اشتغال
 و کارآفرینی مددجویان کمیته امداد 

چهارمحال و بختیاری برگزار شد
گروه شهرستانها – مهری کرفسی: طرح آموزش مهارت های عمومی اشتغال 
و کارآفرینــی و مهارت های زندگی ویژه ۱۹۲ نفر از جوانان تحت حمایت کمیته 
امداد امام خمینی )ره( همزمان با سراســر کشور با مشارکت جهاد دانشگاهی و 
ورزش و جوانان در چهارمحال و بختیاری برگزار شد.سیروس رضایی، رئیس جهاد 
دانشگاهی استان با اعلام این خبر افزود: این طرح به همت جهاد دانشگاهی و با 
کارفرمایــی کمیته امداد حضرت امام )ره( و مشــارکت و نظارت وزارت ورزش و 
جوانان در استان های مختلف از جمله، استان چهارمحال و بختیاری در بازه زمانی 
اســفندماه ۱۴۰۰ تا اردیبهشت ماه ۱۴۰۱ اجرا شد.  رضایی، هدف از اجرای این 
طرح را توانمندسازی و هدایت جوانان ۱۸ تا 3۵ سال تحت پوشش کمیته امداد 
امام خمینی )ره( به ویژه زنان سرپرســت خانوار و با جهت گیری کمک به خلق 
ایده های کارآفرینی، ایجاد و توسعه بنگاه های کسب و کار و کمک به خوداتکایی و 
پایداری کسب و کارها و رشد و شکوفایی انگیزه و مهارت های کارآفرینی آنها اعلام 
کرد که برنامه ریزی و تدوین آن، با مشــارکت جهاد دانشگاهی و وزارت ورزش و 
جوانان صورت گرفته است.رئیس جهاد دانشگاهی استان؛ اضافه کرد: برای اجرای 
این طرح، کارگروه اســتانی متشــکل از معاون آموزشی جهاد دانشگاهی استان، 
معاون اشــتغال و خودکفایی کمیته امداد استان و معاون فرهنگی و جوانان اداره 
کل ورزش و جوانان اســتان تشکیل و پس از انجام هماهنگی های لازم بین سه 
دستگاه مذکور و معرفی اسامی واجد شرایط توسط کمیته امداد به جهاد دانشگاهی 
استان، فرایند آموزش شــرکت کنندگان، انجام گرفت.رضایی بیان کرد: شرکت 
کنندگان در این دوره؛ به مدت ۷۲ ســاعت آموزشی که 6۰ ساعت آن در حوزه 
مهارت های عمومی اشتغال و کارآفرینی و ۱۲ ساعت در موضوع مهارت های زندگی 
بود؛ آموزش های لازم را دریافت کردند.وی در پایان افزود: شرکت کنندگان در این 
دوره که موفق به کســب نمره قبولی در آزمون پایان دوره شده اند، گواهی پایان 
دوره توسط جهاد دانشگاهی برای آنها صادر می شود و در مراسم اختتامیه طرح، 

از منتخبین این دوره، تقدیر خواهد شد.

رونمایی از آجرهای لعابدار قلایچی بوکان
 با قدمت 2800 ساله

شنبه ۲۸ خرداد ۱۴۰۱ مراسم رونمایی از آجرهای لعابدار قلایچی بوکان با قدمت 
۲۸۰۰ ساله که از کشور سوئیس استرداد شده اند، برگزار شد.  این مراسم با حضور 
کاردار سفارت سوئیس در ایران، مدیرانی از وزارت امورخارجه، مدیران موزه کشور 
همجنین مدیران اســتانی و شهرستانی و با حضور اساتید دانشگاه، هنرمندان و 
روشنفکران و با شرکت اقشار مختلف مردم در شهرستان بوکان برگزار شد مراسم 
با اســتقبال خوب شهروندان قرار گرفت.  دکتر جبرئیل نوکنده رئیس موزه ملی 
ایران در این ارتباط گفت: آثاری که در دهه 6۰ شمســی در اثر فعالیت های غیر 
مجاز ســوداگران از محوطه قلایچی بوکان به خارج از کشور ارسال شده بود در 
ســال ۷۰ در انباری در بندر چیاسو نزدیک مرز سوئیس و ایتالیا از سوی خانواده 
ایرانی نگهداری می شد و برای فروش عرضه شد.  دکتر جان کرتیس  در مقام موزه 
دار موزه بریتانیا به نمایندگی از این موزه در هفدهم مهرماه ســال ۱3۷۰ از این 
آثار بازدید کردند تا در صورت امکان موزه بریتانیا آنها را خریداری نماید ایشان در 
حین بازدید با توجه به تخصص شان در عصر آهن ایران متوجه میشوند که این 
آثار متعلق به فرهنگ مانایی و محوطه قلایچی در شمال غرب ایران است و جزو 
آثاری هستند که باید به ایران بازگردد و به موزه بریتانیا توصیه می کنند که موزه 
نباید این آثار را بخرد به این آثار باید به ایران بازگردانده شود اما مالک آثار در این 
مــورد دو دل بود و دکتر کرتیس به موزه های دیگر هم توصیه کرد که از خرید 
آنها خودداری نمایند. نهایتاً دکتر جان کرتیس از سوی مالک اطلاع پیدا میکند 
که آجر ها در سال ۸۷ از سوی مقامات سوئیس بر اساس قانون دفتر فدرال انتقال 
اموال فرهنگی مصادره شده است با پیگیری های دکتر جان کرتیس و مشارکت 
دستگاه دیپلماسی کشورمان و نیز لطف و همکاری دستگاه قضایی کشور سوئیس  
این آجرها در آذرماه ۱3۹۹ در تهران تحویل موزه ملی ایران شــد.  این آجرهای 
منقوش که برخی از آنها با نقش الهه بالدار، نقش بدن شیر و سر انسانی، نقش بز 
شاخدار یکی از جانوران مورد علاقه مردمان بین النهرین و همچنین نقش میش 
مرغ ، بزرگترین پرنده پروازی جهان که گونه ای در حال اقراض بوده و زیســتگاه 
اصلی ان نیز در ۱۰ کیلومتری همان محوطه پایتخت ماناهایی در بوکان می باشد. 
همچنین یک ســنگ نبشته شکسته شــده به زبان آرامی بر روی آن حک شده 
است خطوط نبشته شده بر اساس خط شناسی حروف الفبا آن را متعلق به قرن 
هشــتم قبل از میلاد می دانند که در بخشی از آنها آمده است: هر آنکس که این 
ســنگ یادبود را بر اندازد خواه در جنگ یا صلح هر آنچه آفت که در روی زمین 
اســت خداوند بر سرزمین آن شاه نازل کند و نفرین خدایان بر او باد و....    ابعاد 
این آجرهای منقوش طول و عرض  ۵/3۴سانتی متر و  ضخامت۱۰/۴ سانتی متر 
می باشد. شایان ذکر است این نمایشگاه از ۲۸ خرداد امسال به مدت یک ماه در 
موزه مفاخر شهرســتان بوکان برگزار می گردد و بازدید برای عموم آزاد می باشد.  
بوکان یکی از شهرهای استان آذربایجان غربی بوده و به عنوان پایتخت مانایی ها 
شناخته می شود. مانا نام حکومتی محلی است که از قرن نهم تا قرن هفتم پیش 
از میلاد در شمال غربی ایران حکومت می کردند پایتخت مانا در تمام طول حیات 
این حکومت شهر ایزیرتو یا زیرتا در منطقه بوکان و سقز واقع شده است. حدود 
تقریبی سرزمین مانایی ها از غرب به زاگرس و مرز کنونی ایران و عراق از شمال به 
جنوب به دریاچه ارومیه و کوه سهند و ارتفاعات بزغوش و از شرق تا حوالی زنجان 

و جنوب تا اطراف دیواندره بانه و مریوان گسترش داشته است.

پاکسازی زرجوب
 جزای برداشت شن و ماسه از رودخانه

رئیس اداره حفاظت محیط زیســت شهرستان رشــت گفت: برداشت کنندگان 
غیرمجاز شــن و ماســه در رشت به پاکســازی رودخانه زرجوب محکوم شدند.

محمدتقی تقی زاده  در جمع خبرنگاران گفت: طی حکمی از سوی قاضی شعبه 
اجرای احکام کیفری بخش کوچصفهان، حکم مجازات جایگزین حبس برای دو 
نفر از مجرمان که مبادرت به برداشــت غیرمجاز شــن و ماسه از بستر رودخانه 
سفیدرود کرده بودند، صادر شد.وی افزود: مجرمان معرفی شده از سوی دستگاه 
قضا باید در ازای تخلفی که مرتکب شــدند، ۴۸ساعت حاشیه رودخانه زرجوب 
را پاکســازی کنند.تقی زاده تصریح کرد: متخلفین به انجام ۴۸ساعت پاکسازی 
رودخانه زرجوب شهرستان رشت به صورت روزانه دو ساعت ظرف مدت دوماه به 

عنوان خدمات عمومی رایگان محکوم شدند.

اخبار کوتاه

مدیرعامل شرکت آب منطقه ای خراسان جنوبی 
گفت: مجموع حجم ســدهای اســتان ۷۵۰ 
میلیون متر مکعب اســت که در حال حاضر 
تنها ۲۰ درصد آن آب دارد.ســعید ســروری 
در گفتگــو با خبرنگار مهر اظهار کرد: مجموع 
حجم سدهای خراســان جنوبی ۷۵۰ میلیون 
متر مکعب اســت که در حال حاضر تنها ۲۰ 
درصد آن آب دارد که نسبت به سال گذشته 
۱۰ درصد کاهش داشــته اســت. مدیرعامل 
شرکت آب منطقه ای خراسان جنوبی بیان کرد: 
در شــرایط فعلی ســدهای اســتان ۱۵.6۱ 
میلیــون متر مکعب آب دارد کــه این میزان 

در ســال گذشــته ۱۷.۲ میلیون متر مکعب 
بود اســت که این کاهــش در واقع یک زنگ 
هشدار محسوب می شود.سروری ادامه داد: سد 
زره شهرســتان درمیان در حال حاضر ۷.۲۰ 
میلیون مترمکعــب آب دارد که در واقع تنها 
۲۹.۸۰ درصد آن پر اســت کــه این آمار در 
مورد ســد دره بید شهرســتان طبس ۵.۴۸ 
درصد اســت. وی با اشاره به اینکه سد نهرین 
شهرستان طبس در حال حاضر ۱.۴۴ میلیون 
متر مکعب آب دارد که ۲۹.63 درصد از حجم 
مخزن را شــامل می شود، گفت: حجم مخزن 
در بازه زمانی سال گذشته حدود ۱.3۹ درصد 

بوده است. مدیرعامل شــرکت آب منطقه ای 
خراســان جنوبی اظهــار کــرد: ســد فرخی 
شهرســتان قائنات نیز تنها 3۲.۲۸ درصد از 
حجم مخزن آن آب دارد و مجموع حجم فعلی 
مخزن آن ۲.۸۵ میلیون متر مکعب اســت که 
این میزان در سال گذشته حدود 3.۴6 میلیون 
متر مکعب بوده است.سروری بیان کرد: میزان 
پر بودن سد شــهید پارسا شهرستان سرایان 
نیــز با حجم فعلــی ۱.۲۱ میلیون مترمکعب 
آب تنها ۲۹.3۰ درصد اســت که این آمار در 
مورد ســد کریت شهرســتان طبس با حجم 
فعلی ۰.36 متر مکعب آب ۴.۷6 درصد است.

وی گفت: میزان پر بودن مخزن ســد حاجی 
آباد شهرســتان زیرکوه هــم در حال حاضر 

تنها ۱۷.۸3 درصد و در مورد ســد سیاهوی 
شهرستان سربیشه نیز ۸.۸۲ درصد است.

سرپرســت اداره کل میــراث فرهنگی، صنایع دســتی و 
گردشــگری کرمانشاه از پیگیری برای تعیین تکلیف پروژه 
تله کابین کرمانشــاه در هفته آتی خبــر داد.جبار گوهری 
گفت : اصل پروژه احداث تله کابین در تاق بســتان مغایر 
ضوابط ابلاغی ســال ۱3۹۸ در محدوده عرصه و حریم این 
مجموعه تاریخی اســت.به گفته سرپرست اداره کل میراث 
فرهنگی، صنایع دســتی و گردشــگری کرمانشاه هرچند 
طرح احداث پــروژه تله کابین کرمانشــاه از مدت ها قبل 
موافقت های مقطعی، غیرشفاف و دارای ابهامی را اخذ کرده، 
اما متاسفانه بدلایل فراوانی همچون مشکلات حقوقی زمین 
پروژه، نبود سرمایه گذار، وجود تحریم ها برای تامین قطعات 
و تاسیســات پروژه و نبود توجه به قوانین بالادستی میراث 

فرهنگی هنوز به سرانجام نرسیده است.
نبود توجه مدیران ســابق شــهرداری به قوانیــن و انجام 
عملیــات اجرایی و عقد قرارداد مشــارکت بــدون در نظر 
گرفتن قوانین حفاظتی میراث فرهنگی این پروسه را خیلی 
طولانی تر کرده است.سرپرست میراث فرهنگی استان گفت: 

با این حال معتقدم می توان موضوع تله کابین را با تعامل و 
بدون اینکه به عرصه و حریم مجموعه فرهنگی تاریخی تاق 
بستان خدشــه ای وارد کند، حل و فصل کرد.جبار گوهری 
می گویــد در حال حاضر این پــروژه در عرصه و حریم تاق 
بستان قرار دارد و کارشناســانی در حوزه باستان شناسی 
در میراث فرهنگی داریم که در ادوار گذشــته نخواسته اند 
یک »نه« بزرگ به شهرداری بگویند و این ماجرا تا به امروز 

معطل مانده است.
وی می گوید طی یکســال گذشــته مراجعــات متعددی 
به معاونــت میراث فرهنگــی وزارتخانه، امــور پایگاه ها و 
پژوهشکده باستان شناسی داشته ایم و مکاتباتی برای حل 
و فصل مشکل این پروژه با کمترین عارضه و در بستر قانونی 
انجام شده است.به گفته جبار گوهری مقرر شده تا اواسط 
این هفته دعوتنامه ای را به وزارتخانه ارســال کنیم که طی 

آن از تمام افراد و کارشناســان تصمیم گیر در آنجا دعوت 
کنیم تا به کرمانشــاه آمده و با حضور استاندار و شهرداری 
جلسه ای تشکیل دهیم و این پروژه را برای همیشه تعیین 
تکلیــف کنیم تا در نهایت یک بله و یــا یک نه را بصورت 
قطعی پیــش روی آن قرار دهیم.جبار گوهری می گوید ما 
مخالف این پروژه نیســتیم، اما باید در بستر قانون صورت 
گیــرد؛ بنابراین بدنبال راه حلی هســتیم که اجرای پروژه 
خدشــه ای به پروســه ثبت جهانی تاق بستان وارد نکند و 
حفاظت و صیانت از عرصه و حریم آن برای آیندگان اتقاق 
بیافتد و از طرفی این پروژه توســعه ای هم برای استان رقم 

بخورد.
متاسفانه شــهرداری در سال های گذشــته بدون دریافت 
هیچگونه موافقت اصولی از میراث فرهنگی اقدام به کوه بری 
و نصــب دکل کرده که این اقدام کاملا غیرقانونی اســت و 

همین عاملی شده تا به امروز این تنش ادامه پیدا کند.
یکی از مشکلاتی که ما با شــهرداری و شهرداران گذشته 
داشته ایم این است که دوستان هیچگونه توجهی به قوانین 
حفاظتی میراث گرانبهای کرمانشــاه نداشته اند که انتظار 
می رود شــهردار فعلی کرمانشاه با توجه به سابقه حقوقی و 
دغدغه های فرهنگی که از ایشان سراغ داریم، این نوع نگاه 
را در سیستم مدیریتی شهرداری اصلاح کند.با هرگونه اقدام 
توسعه ای در بستر ضوابط میراثی موافق هستیم، مگر اینکه 
ضوابط میراثی رعایت نگردد و اجرای آن پروژه خدشه ای به 
پروسه ثبت جهانی تاق بستان وارد کند.شهربازی کرمانشاه 
که محدوده بســیار گســترده ای را دربر می گیرد و حدود 
هفت هکتار مساحت دارد در مکان قبلی خود در مجاورت 
پالایشگاه با تمام سوابق نوستالژیک شهری رها شده و سوال 
این اســت که چرا شــهرداری روی احیاء این هفت هکتار 
تمرکــز نمی کند و چه الزامی دارد کــه حتما روی موارد و 
شرایطی تکیه شــود که منظر اثر تاریخی طاقبستان مورد 

خدشه واقع گردد؟

پــروژه احداث بزرگــراه دالکی - کنار تختــه به طول ۱۸ 
کیلومتر از مهمترین محورهای ارتباطی جنوب کشور است 
که به خاطر کمبود اعتبارات با رکود مواجه است.به گزارش 
مهر، محور ارتباطی اســتان های بوشهر و فارس به عنوان 
یکی از مهمتریــن و پرترددترین راه های جنوب اســتان 
بوشهر محسوب می شــود که ارتباط استان های شمالی و 

مرکزی کشور را با جنوب برقرار می کند.
اســتان های بوشــهر و فارس راه هــای ارتباطی متعددی 
دارند که مسیر کنارتخته دالکی به عنوان مهمترین محور 
محسوب می شود و بخش عمده بار ترافیکی ارتباط این دو 
اســتان از این طریق این محور انجام می شود.تبدیل مسیر 
بوشــهر به فارس به بزرگراه نقش مهمی در ایمنی بیشــتر 
این مسیر دارد ولی سال ها است که این پروژه با پیشرفت 
لاک پشتی روبرو بوده و با این وضعیت نباید انتظار تکمیل 
آن در آینده نزدیک را داشــته باشــیم.به منظور بررسی 
وضعیت اجرای این پروژه، استان بوشهر به همراه تعدادی 
از مسئولان بازدید را از این مسیر داشت و برنامه ریزی برای 

تسریع در تکمیل این پروژه انجام شد.

معاون مهندسی و ساخت راه و شهرسازی استان بوشهر در 
ارتباط با روند اجرای پروژه بزرگراه دالکی - کنارتخته اظهار 
داشت: تکمیل این پروژه نقش مهمی در ایجاد ارتباط بهتر 
و ایمن تر بین استان های بوشهر و فارس دارد.عبدالحسین 
مشــایخی کمبود اعتبار را عامل رکود این پروژه دانست و 
بیان کرد: تزریق اعتبارات بیشــتر به این پروژه و افزایش 
سهم اعتباری استان بوشهر از این طرح و تعیین و تکلیف 
پیمانکاران موجود و انتخاب مجری توانمند ضروری است.
وی با بیان اینکه محور بزرگراه دالکی به کنار تخته به طول 
۱۸ کیلومتر اســت اضافه کرد: این پروژه بخشی از کریدور 
شمال - جنوب کشور است که بندر بوشهر را به استان های 

مرکزی و شمال کشور متصل می کند.
معاون مهندسی و ساخت راه و شهرسازی استان بوشهر با 
بیان اینکه بزرگراه دالکی به کنارتخته در دو قطعه طراحی 

شــده است خاطرنشــان کرد: از ۱۸ کیلومتر این محور ۴ 
کیلومتــر به بزرگراه تبدیل شــده و تــردد در آن جریان 
دارد.وی احداث باند دوم دالکــی - کنارتخته را به عنوان 
مهمترین محور ارتباطی اســتان بوشهر دانست و تصریح 
کرد: متأســفانه با وجود گذشــت بیش از ۵ سال از شروع 
عملیات اجرایی پروژه دالکی - کنارتخته همچنان با رکود 
مواجه است و از ۱۸ کیلومتر محور تنها چهار کیلومتر آن 

تکمیل و به بهره برداری رسیده است.
استاندار بوشهر با بیان اینکه بزرگراه بوشهر به شیراز یکی 
از راه های مواصلاتی مهم اســت گفت: تکمیل این بزرگراه 
از جمله محور بزرگراه دالکی به کنارتخته در اولویت برنامه 
وزارت راه و شهرسازی قرار گرفته شود.احمد محمدی زاده 
توجه به طرح های راهســازی یکی از مهمترین برنامه های 
استان دانست و اظهار داشت: توسعه طرح های بزرگراه در 

محورهای مختلف مورد توجه ویژه اســت.وی نقش محور 
بزرگراه دالکی به کنارتخته را مورد اشاره قرار داد و با بیان 
اینکه این طرح تأثیر مهمی ایمن ســازی محور مواصلاتی 
دو استان بوشهر و فارس دارد تأکید کرد: یکی از مطالبات 
مهم مردم تکمیل بزرگراه دالکی به کنارتخته و لازم است 
وزارت راه و شهرسازی در تأمین اعتبار و تسریع در تکمیل 

آن تلاش کند.
استاندار بوشهر ضرورت اصلی توسعه استان ، را زیرساخت 
حمل و نقل دانســت و بیان کرد: اکنــون بخش زیادی از 
محورهــای اصلی مواصلاتی جاده ای اســتان بوشــهر به 
بزرگراه تبدیل شــده که تکمیل بزرگــراه محور دالکی به 
کنارتخته باید در اولویت وزارت راه و شهرســازی به ویژه 
شرکت ساخت و توسعه زیربناهای حمل و نقل قرار بگیرد.
محمدی زاده با اشاره به تدوین برنامه برای توسعه شتابان 
اســتان در عرصه هــای اقتصادی و معیشــتی اضافه کرد: 
نخستین شرط برای توسعه، بسترسازی حمل و نقل آسان 
اســت که وجود راه های ایمن از جمله توســعه آزاد راه و 

بزرگراه و خط ریلی مورد توجه قرار دارد.

عطش در سدهای خراسان جنوبی

پروژه تله کابین کرمانشاه تعیین تکلیف شد

 لزوم تامین اعتبارات پروژه

بزرگراه دالکی - کنارتخته راکد است

وعده ساخت بیمارســتان »رازی« کوهدشت در سال ۹۷ 
داده شد، این پروژه در نقطه پیشرفت ۲۸ درصدی به علت 
اختلاف بین شــهرداری و دانشــگاه علوم پزشکی لرستان 
پلمب شــده است.به گزارش مهر، وعده احداث بیمارستان 
»رازی« در ســال ۹۷ از سوی مســئولان ارشد لرستان به 
مردم شهرستان کوهدشت داده شد تا بخشی از چالش های 
حوزه بهداشت و درمان کوهدشت را رفع کند، وعده ای که 

تا کنون رنگ تحقق پیدا نکرده است.
عملیات اجرایی این بیمارستان ۲۵۰ تختخوابی شهرستان 
کوهدشت در زمینی به مساحت ۱۲ هکتار و زیربنای ۲۵ 
هزار متر مربع در ســال ۹۷ در دستور کار قرار گرفت اما 
آنچه که در مورد این پروژه بیمارســتانی قابل تأمل است، 
اختلاف بین شهرداری کوهدشت و همچنین دانشگاه علوم 
پزشــکی لرســتان برای تکمیل و ادامه کار در آن است، 
اختلافی که بــه قیمت به خطر افتادن ســلامت مردم و 
همچنیــن ناامیدی آنها از عملکرد مدیــران این دو حوزه 

شده است.

شــهرداری کوهدشــت به علت اختلاف نظر در پرداخت 
میزان عوارض و عدم اخذ پروانه از ســوی دانشــگاه، این 
طرح مهم درمانی را تعطیل کرده اســت و در حال حاضر 
عملیات اجرایی در آن متوقف شده است.علی محمد ملکی 
سرپرست شبکه بهداشت و درمان شهرستان کوهدشت در 
ســخنانی در رابطه با این پروژه بیمارستانی اظهار داشت: 
اختلاف اصلی شــهرداری با دانشگاه علوم پزشکی و شبکه 
بهداشــت و درمان در رابطه با پروژه بیمارستانی »رازی«، 
تنها بر ســر عوارض شهرداری اســت.وی عنوان کرد: بین 
مبلغ ادعایی شــهرداری کوهدشــت و همچنین دانشگاه 
علوم پزشــکی تفاوت وجود دارد.سرپرست شبکه بهداشت 
و درمان شهرســتان کوهدشت با تاکید بر اینکه شهرداری 
مبلغی که درخواســت دارد ســه برابر مبلغی است که به 
صورت قانونی باید درخواست می شد افزود: در این راستا با 

حکمیت استانداری و دفتر امور شهری استانداری لرستان 
این قضیه در حدود دو هفته پیش حل شــد و با حکمیت 
استانداری و دفتر امور شــهری مقرر شد که پنج میلیارد 
تومان عوارض قطعی پروژه بیمارســتانی »رازی« در نظر 

گرفته شود.
ملکی تصریح کرد: متأســفانه بعد از جلســه شــهرداری 
کوهدشــت دوباره عوارض را به روز رســانی کرد و این بار 
درخواست هفت میلیارد تومان را داشت که باز هم از نظر 
دانشگاه علوم پزشکی این مبلغ غیر قانونی و غیر واقعی به 

نظر می رسد.
وی بیان داشــت: متأســفانه به علت این تفاوت نظرها در 
رابطه با عوارض های شهرداری، شهردار کوهدشت اقدام به 
پلمب این پروژه بیمارســتانی کرده است.کامیاب تیموری 
شهرداری کوهدشــت نیز در این رابطه اظهار داشت: بعد 

از حادثه متروپل آبادان، حساســیت ها روی سازه ها بیشتر 
شده است.وی عنوان کرد: شهرداری نیز در این رابطه چیز 
زیــادی نمی خواهد، می خواهد که متصدیان امر و مجریان 

طرح، پروانه ساخت را اخذ کنند.
شــهردار کوهدشــت تاکید کرد: پروژه تا زمانی که پروانه 
ساخت اخذ نکند، پلمب باقی می ماند. پیش از این احمدرضا 
دالوند معاون عمرانی استانداری لرستان در بازدید از پروژه 
بیمارســتان ۲۵۰ تختخوابی کوهدشت اظهار داشت: این 
پروژه یکی از مصوبات مهم سفر رئیس جمهور به لرستان 
بوده اســت.وی اظهار کرد: یکی از مشــکلات زیرساختی 
شهرستان کوهدشت در حوزه بهداشت و درمان است که با 
اجرای این طرح به حداقل خواهد رسید.معاون هماهنگی 
امور عمرانی استانداری لرستان ادامه داد: اسفند ماه سال 
گذشته پروژه بیمارستان ۲۵۰ تختخوابی این شهرستان به 
پیمانکار جدید واگذار شد که تاکنون پیشرفت نسبتاً خوبی 
داشته و امیدواریم با توجه به هماهنگی های به عمل آمده 

سرعت بیشتری به کار دهد.

شهرداری، پروژه  بیمارستان »رازی« کوهدشت را پلمب کرد

گروه شهرستانها: محمدتقی مهدیزاده مدیر عامل شرکت 
توزیــع برق گیلان از احداث بیــش از ۲۰۰ کیلومتر کابل 
خودنگهدار در اســتان با اعتباری حدود ۵۰ میلیارد تومان 

خبر داد.
مهدیزاده گفت: یکی از معضلات و چالش های اساسی استان 
گیلان، موضوع فرســودگی شبکه و انباشت این فرسودگی 
طی ســالیان اخیر اســت.وی تاکید کرد: استان گیلان به 
دلیل شرایط جوی و همچنین مواجه با بحران های طبیعی 
ســهمگین نظیر بارش های برف سنگین، رطوبت و شرجی 
بودن هوا، تندباد و طوفان هــای فصلی ایجاب می کند که 
شــبکه های توزیع برق به ویژه در حوزه فشار ضعیف، مورد 
نوســازی و مقاوم ســازی قرار گیرد.مدیرعامل توزیع برق 

گیلان افزود: از دیگر مزایای اصلی اســتفاده از کابل خود 
نگهدار در شبکه های هوایی توزیع برق می توان به جلوگیری 
از اتلاف انرژی برق،کاهش هزینه نگهداری شبکه، افزایش 
ضریب ایمنی، زیبا سازی شهری و روستائی و کاهش میزان 
استفاده های غیر مجاز از برق اشاره کرد.مهدی زاده با بیان 
اینکه از مجموع قریب به ۲۱ هزار کیلومتر شــبکه فشــار 
ضعیف هنوز ۱3 هزار کیلومتر از شــبکه های استان گیلان 
شبکه های سیمی است و با تأکید بر لزوم تعویض این شبکه 
به کابل خودنگهدار اظهار داشت: این موضوع می طلبد که 

با سرعت و برنامه دقیق تر تبدیل کل شبکه سیمی استان به 
کابل خودنگهدار را انجام دهیم.وی خاطرنشان کرد: علیرغم 
وجود مشــکلات مالی و تنگناهای موجــود در این زمینه، 
از ابتدای ســال جاری تاکنون بیش از ۲۰۰ کیلومتر کابل 
خودنگهدار در مناطق شــهری و روســتایی استان احداث 
شده اســت.مدیر عامل شــرکت توزیع برق گیلان اضافه 
کرد: اولویت برای احداث کابــل خودنگهدار مناطق کمتر 
برخوردار و همچنین دارای فرسودگی و ضعف برق است تا 
همگان از عدالت خدمت رسانی برخوردار شوند.وی تاکید 

کرد: همت و همراهی مسئولان استانی به ویژه نمایندگان 
مردم شــریف استان در مجلس شورای اسلامی برای جذب 
اعتبارات و منابع مالی لازم برای نوسازی شبکه های توزیع 
برق گیلان امری ضروری و مورد درخواست است.مهدیزاده 
در خاتمه به سفر اخیر معاون وزیر نیرو در امور برق و انرژی 
به اســتان گیلان اشــاره کرد و افزود: طی این سفر تلاش 
شد ضمن تشریح چالش های موجود برای خدمت رسانی و 
برنامه مدونی برای نوسازی شبکه ارائه و جذب اعتبارات در 
این زمینه مورد تاکید قرار گیرد.گفتنی است شرکت توزیع 
برق گیلان در کل استان با بیش از 3۱ هزار کیلومتر شبکه 
فشار متوسط و فشار ضعیف در حال خدمت رسانی به مردم 

شریف استان است.

مدیر عامل شرکت توزیع برق گیلان خبر داد

جایگزینی بیش از 200 کیلومتر شبکه فرسوده با کابل خودنگهدار
اعلام مفقودی 

برگ سبز و کارت موتورسیکلت نامی رنگ نقره ای مدل 
 NBE*** ۱۲۵B۸۴۱۴3۲۴۱3۸۴ شماره شاســی
پــلاک شــماره   CE۰۱۹۱۲۲۹ موتــور   شــماره 

۲۸۵۹6-۷۵۴ متعلق به مهدی بابایی مفقود گردیده و 
فاقد اعتبار می باشد.

اعلام مفقودی 
برگ ســبز پژو پارس TU۵ مدل ۱3۹6رنگ ســفید 
شــماره موتور B۰۰۱۴۰۱۱ ۱۸۱ شــماره شاســی   
ایران  پلاک  NAAN۱۱FE۹HH۹۹۲۸۴۹ شماره 
۸6-۹3۸د ۲6 متعلــق به امیر علی یوســفی مفقود 

گردیده و فاقد اعتبار می باشد.


